
PROTOKOt NR XX/2017

Z SESJI RADY GMINY BUDZISZEWICE

ODBYTEJ W DNIU 23 lutego 2017 ROKU

W SALI POSIEDZEN URZ^DU GMINY W BUDZISZEWICACH

Liczba radnych - 15
Liczba obecnych - 14
Lista obecnosci stanowi zaiqcznik do niniejszego protokotu.

Ponadto w obradach udziat wzigli:
Wojt Gminy - Marian Holak
Sekretarz Gminy - Alina Jarecka

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak

zaproszeni goscie zgodnie z listq obecnosci a takze mieszkahcy Gminy.

Porzgdek obrad:
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porzqdku obrad.
3. Przyj^cie protokotu z poprzedniej sesji.
4. PodJQcie uchwat w sprawach:

1) zmiany budzetu Gminy na 2017 rok,

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice,

3) rozstrzygniejcia o wyodr^bnieniu w budzecie Gminy Budziszewice na 2018 rok srodkow
stanowiqcych fundusz sotecki,

4) projektu dostosowania sieci szkol podstawowych i gimnazjow do nowego ustroju szkolnego,
wprowadzonego ustawa^ - Prawo Oswiatowe,

5) programu opieki nad bezdomnymi zwierz^tami oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzat na
terenie Gminy Budziszewice w 2017 roku,

6) przyj^cia zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Budziszewice na lata 2016-2022,

7) ustalenia wysokosci taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wode^ i zbiorowe odprowadzanie
sciekow urzqdzeniami kanalizacyjnymi na terenie Gminy Budziszewice

5. Informacja Wojta o dziataniach podejmowanych w okresie mie^dzy sesjami Rady Gminy.
6. Zapytania i wolne wnioski.
7. Sprawy rozne.

8. Zakonczenie obrad.

PUNKT1

OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Przewodniczqcy Rady Gminy- Piotr Jagietto- dokonat otwarcia XX Sesji Rady Gminy Budziszewice, po
czym stwierdzit quorum informujqc, ze na pi^tnastu radnych obecnych jest czternastu.



PUNKT2
PRZEDSTAWIENIE PORZ/\DKU OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poinformowat, ze proponuje s\et wprowadzenie do

porza^dku obrad zmiany polegajqcej na dodaniu w punkcie 4 dwoch podpunktow tj. podj^cie uchwat

w sprawach:

6) przyjqcia zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Budziszewice na lata 2016-2022,

7) ustalenia wysokosci taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wode^ i zbiorowe odprowadzanie

sciekow urzqdzeniami kanalizacyjnymi na terenie Gminy Budziszewice.

Nast^pnie przedstawit proponowany porzqdek obrad, po czym zapytat kto jest za jego przyj^ciem, w

wyniku czego:

• za gtosowato - 14

• przeciw -0

• wstrzymato s\et -0

Porzqdek obrad przyjqto.

PUNKT3

PRZYJEJCIE PROTOKOtU Z POPRZEDNIEJ SESJI

Protokot Nr XIX/2017 wytozono do wglqdu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat kto jest za przyjqiciem protokotu z poprzedniej

sesji, w wyniku czego:

• za gtosowato - 14

• przeciw -0

• wstrzymato sie^ -0

Protokot z poprzedniej sesji przyjqto.

PUNKT4
PODJ^CIE UCHWAt W SPRAWACH:

1) zmiany budzetu Gminy na 2016 rok,

Skarbnik Giny — Elzbieta Andryszczak — na wst^pie poinformowata, ze proponuje si^ zwi^kszenie o

kwotQ 21.370,00zt zarowno planu dochodow jak i planu wydatkow budzetu gminy.

Dodata, ze Gmina otrzymata zwiqkszenie o 56.743,00zt subwencji ogolnej.

Zmniejszyc musimy jednak plan dotacji otrzymywanej na oddziaty przedszkolne w szkotach

podstawowych oraz w przedszkolach. Wynika to z tego, ze do tej pory na dzieci szescioletnie

otrzymywalismy dotacj^. Obecnie nie b^dzie juz dotacji, a srodki na szesciolatki uj^te b^dq w

subwencji oswiatowej.

Wprowadzamy takze srodki w kwocie 4.767,00zt zwrocone nam przez Miasto Tomaszow Mazowiecki

z tytutu niewykorzystanej dotacji udzielonej im w 2016 roku.

Poza tym wprowadzone zostato do budzetu nowe zadanie inwestycyjne pn. Przebudowa drogi w

miejscowosci Helenow. Nast^pnie omowita proponowane zmiany.



Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto poprosit o pytania.

Pytari nie zgtoszono.
Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje Rady Gminy.

Radna - Barbara Wozniak- Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu - poinformowata, ze cztonkowie Komisji na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 22 lutego

2017 roku nie wniesli uwag do projektu uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany budzetu

Gminy na 2017 rok, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za przyJQciem - 13

• przeciw - 0

• wstrzymato siQ - 1

Uchwatq przyjqto.
Uchwata Nr XX/116/2017 w sprawie zmiany budzetu Gminy na 2017 rok stanowi zatqcznik do

niniejszego protokotu.

2) zmiany Wieloletniej ProRnozy Finansowej Gminy Budziszewice,

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - przypomniata, ze zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy jest konsekwencjq zmian wprowadzonych do budzetu gminy zarowno Uchwatq Rady jak i

Zarzqdzeniami Wojta.

Nast^pnie omowita zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy.

Objasnienia do zmiany stanowiq zatqcznik do Uchwaty w tej sprawie.

Na zakohczenie poprosita o pytania.

Pytan nie zgtoszono.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisje na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 22 lutego 2017 roku

poparty przedmiotowy projekt.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za przyj^ciem - 13

• przeciw - 0

• wstrzymato sie^ - 1

Uchwaty przyjqto.

Uchwata Nr XX/117/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice

stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

3) rozstrzygniecia o wyodrcbnieniu w budzecie Gminy Budziszewice na rok 2018 srodkow

stanowigcych fundusz sotecki.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto - powiedziat, ze na wczorajszym posiedzeniu Komisji

postanowiono zapytac sottysow o opiniQ w tej sprawie.

Sottys Sotectwa Nowy R^kawiec - Halina Pakuta - zapytata jakie kwoty przypadatyby na poszczegolne

sotectwa.



Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - poinformowata, ze wzorem lat ubiegtych proponuje SJQ aby

w 2018 roku nie wyodre^bniac srodkow na ten fundusz. Chodzi o to, aby nie rozdrabniac budzetu

gminy. Dodata, ze z srodkow funduszu soteckiego realizowane mogq bye jedynie zadania wtasne

Gminy. Decyzja co do wyboru zadania podjQta musi bye uchwata^ zebrania soteckiego.

Radny - Mirostaw Matysik - zapytat od ilu lat srodki funduszu wchtaniane 53 przez Urzqd Gminy.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - to nie sq srodki wchtoni^te. Fundusz sotecki wyodr^bnia si$

z srodkow budzetu gminy.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze fundusz sotecki istnieje od 2008 roku. Do tej pory, aby matych

srodkow budzetu gminy nie rozdrabniac, nigdy nie wydzielalismy pieni^dzy na ten eel.

Dodat, ze w wojewodztwie todzkim okoto 50% gmin nie wyodr^bnia srodkow stanowiaxych fundusz

sotecki. Gminy takie jak nasza najczQsciej tego nie robiq.

Nadmienit, ze co prawda mozna pozniej CZQSC tych pieni^dzy odzyskac z budzetu paristwa, ale jest to

maksymalnie 30%. A Gmina tak naprawde^ zainteresowana jest inwestowaniem gdzie uzyskuje SJQ

minimum 50% dotacji.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - ponownie zapytat sottysow o zdanie w tej sprawie.

Zaden z sottysow nie zabraf gtosu w tej kwestii.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii Komisji.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- poinformowata, ze komisje nie wypracowaty opinii w tej sprawie.

Przewodniczqcy Komisji - Rady Gminy Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie

rozstrzygni^cia o wyodr^bnieniu w budzecie Gminy Budziszewice na rok 2018 srodkow stanowiqcych

fundusz sotecki, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 1

Uchwaty przyjqto.

Uchwata NrXX/118/2017 w sprawie rozstrzygniqcia o wyodrqbnieniu w budzecie Gminy Budziszewice

na rok 2018 srodkow stanowiqcych fundusz sotecki stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

Wojt — Marian Holak — zaproponowat, aby w terminie do 30 czerwca zgtaszac zadania, ktore

potrzeba wykonac w sotectwach, a ktore wpisujq SIQ do zadah gminy. Gdy okaze siq, ze sq do

zrobienia drobne czy troch^ wiqksze inwestycje postaramy SJQ pozyskac srodki zewn^trzne i je

wykonac.

Radny - Mieczystaw Mikinka - zapytat do kogo mozna zgtaszac te potrzeby.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze do Pani Gosi lub do sekretariatu.

4) projektu dostosowania sieci szkot podstawowych i Rimnazjow do nowego ustroju

szkolnego. wprowadzoneRO ustawq - Prawo oswiatowe,

Wojt - Marian Holak - wyjasnit, ze mamy przed sobq reform^ oswiaty. Zgodnie z przepisami

wprowadzajqcymi ustawq Prawo oswiatowe musimy dokonac stosownych zmian w dostosowaniu

sieci szkot podstawowych i gimnazjow do nowego ustroju szkolnego.

Dodat, ze reforma ta bardzo nas nie dotknie. W konsekwencji bowiem b^dziemy miec o jeden oddziat

mniej. Nadmienit, ze jest to uchwata intencyjna. Wystana zostanie ona do Kuratorium Oswiaty i do

zwia^zkow zawodowych celem uzyskania opinii.



Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o opinie wypracowane w tej sprawie przez

Komisje.
Radna - Barbara Wozniak- Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- poinformowata, ze Komisje na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 22 lutego br.

zaakceptowaty projekt uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie projektu

dostosowania sieci szkot podstawowych i gimnazjow do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego

ustawq — Prawo oswiatowo, po czyrn poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 14

• przeciw - 0

• wstrzymato si^ - 0

Uchwats przyjqto.

Uchwala nr XX/119/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci szkoi podstawowych i gimnazjow do

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawq — Prawo oswiatowe stanowi zaiqcznik do

niniejszego protokotu.

/Ogtoszono przerwq./

5) programu opieki nad bezdomnymi zwierzetami oraz zapobie^ania bezdomnosci na terenie

Gminy Budziszewice w 2017 roku

Mt.referent — Angelika Stomska — wyjasnita, ze Program opieki nad bezdomnymi zwierz^tami oraz

zapobiegania bezdomnosci zwierzqt na terenie Gminy Budziszewice na 2017 rok pozostaje

praktycznie taki sam jak obowiqzywat w roku 2016. Nie byto koniecznosci jego zmiany.

Dodata, ze w przypadku wystqpienia zdarzenia drogowego z udziatem zwierzqt gmina zapewni

zwierz^ciu catodobowq opiek^ w Gabinecie Weterynarii Jana Lisa w Zlechlinku, ul.Susika 6.

Natomiast w przypadku koniecznosci zapewnienia opieki zwierze^ciu gospodarskiemu, odebranemu

wtascicielowi w drodze decyzji lub bezdomne zwierz^ta gospodarskie przekazywane btjda^ do

gospodarstwa rolnego Pana Andrzeja Muchy w Mierznie.

Nadmienita, ze na realizacJQ Programu w budzecie gminy na 2017 rok zaplanowano 31 tysi^cy

ztotych. Srodki te w gtownej mierze przeznaczone b^dq na utrzymanie bezdomnych psow w

schronisku.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto - zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Kornisje na wspolnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy

projekt uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie Programu opieki

nad bezdomnymi zwierz^tami oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzqt na terenie Gminy

Budziszewice w 2017 roku, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:



• za gtosowato - 14

• przeciw - 0

• wstrzymato siq - 0

Uchwatq przyjqto.

Uchwata nr XX/120/2017 w sprawic Programu opieki nad bczdomnymi zwierzqtami oraz

zapobiegania bezdomnosci zwierzqt na terenie Gminy Budziszewice w 2017 roku stanowi zatqcznik do

niniejszego protokotu.

6) ustalenia wysokosci taryf za zbiorowe zaopatrzenie w WOCJQ i zbiorowc odprowadzania

sciekow urzqdzeniami kanalizacvinymi na terenie Gminy Budziszewice

Wojt — Marian Holak — powiedziat, ze poprzedniq uchwatt;; w tej sprawie podejmowalismy w

ubieglym roku w lutym. Uchwata ta obowiqzuje od 1 kwietnia 2016 roku do 31 marca br. Aby wie^c od

1 kwietnia mozna byto naliczac optaty nalezy podjqc nowq uchwate^. W porownaniu do obecnych

stawek proponujemy drobnq korektq. I tak:

- za wodq pobieranq z urzqdzeri zaopatrzenia w wodq o 5 groszy wiqcej tj. 2,10zt netto plus

nalezny VAT za 1 m3,

za scieki odprowadzanc sieciq kanalizacyjnq o 10 groszy wiqcej tj. 3,10zt netto plus nalezny

VAT za 1m3.

Dodal, ze koszty utrzymania tych urzqdzeri wzrastajq kazdego roku. Aby wiqc za jakis czas nie trzeba

byto gwattownie podnosic tych cen proponujemy drobnq korektQ.

Radny- Mieczystaw Mikinka - stwierdzit, ze aby podwyzszac najpierw nalezy cos zrobic. Powiedziat

tez, ze podnoszenie ceny o kilka groszy uwaza za bezsensowne. W pierwszej kolejnosci trzeba cos

zrobic, a pozniej podwyzszyc cen^ o 20 czy 30 groszy. Kazda podwyzka to jednak podwyzka.

Radny - Stanistaw Rutkowski - powiedziat, ze wzrastajq koszty chociazby energii elektrycznej.

Wojt - Marian Holak - powiedziat min. ze nie mozna mowic, ze nie nie robimy. Planujemy przeciez

budowac kanalizacj^ na ulicy Kolejowej, Szkolnej i Lesnej oraz wodociqg na ulicy Sadowej.

Inwestujemy ponad 3 miliony ztotych.

Radny - Mieczystaw Mikinka - powiedziat, ze nie ustyszat nie o remoncie hydroforni w Zalesiu.

Dodat, ze hydroforniQ tq trudno nazywac hydroforniq - to straszy.

Radny - Wtadystaw Pawelec - powiedziat, ze ludzie nie bqdq zadowoleni z tej podwyzki.

Radny - Wtodzimierz Janeczek - powiedziat, ze przeciwny jest podwyzce. Zauwazyt, ze w przypadku

rolnikow ceny zywca ciqgle spadajq. W zwiqzku z czym nie podwyzszatby cen.

Wojt - Marian Holak - wracajqc do sprawy hydroforni w Zalesiu powiedziat, ze zrobiony zostat tan

dach. W 2016 roku planowalismy ocieplic budynek i zrobic elewacj^. Nie zrobilismy tego.

Pomyslelismy bowiem, ze inwestycj^ tq dotqczymy do innego projektu. Projekty realizujqce zadania

zwiqzane z wodq dostajq bowiem wyzszq punktacjq. Prostsze okazato sie_ jednak dopisanie budowy

wodociqgu na ulicy Sadowoj. Ztozylismy projekt, jestesmy w rankingu wysoko. Otrzymamy

dofinansowanie.

Radny — Andrzej Bronowski - powiedziat, ze w Budziszewicach mamy fragment wodociqgu z rury

azbestowej. Dodat, ze nie mozna o tym zapominac. Trzeba to wymienic.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze mysli o tym. Zaprojektowany jest wodociqg od ulicy

Cmentarnej do stacji CPN. Zrobimy nowy wodociqg nie ruszajqc starego, po drugiej stronie.

Radny - Andrzej Bronowski - mowiQ o tym aby miec to na uwadze.



Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje.
Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisje na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 22 lutego 2017 roku

poparta projekt uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie ustalenia

wysokosci taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe odprowadzenie sciekow urzqdzeniami

kanalizacyjnymi na terenie Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 13

• przeciw - 0

• wstrzymato siq - 1

Uchwatq przyjqto.

Uchwata nr XX/122/2017 w sprawie ustalenia wysokosci taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodq i

zbiorowe odprowadzanie sciekow urzqdzeniami kanalizacyjnymi na terenie Gminy Budziszewice

stanowi zaiqcznik do niniejszego protokotu.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze dla informacji poda stawki jakie obowiqzujq w sqsiednich

gminach. I tak do 31 marca 2017 roku:

- w Gminie Lubochnia stawka za 1m3 wody wynosi - 2,27 + VAT, scieki - 3,95zt t VAT;

- w Gminie Zelechlinek - woda - 2,18zt t VAT, scieki - 3,34zt t VAT;

- w Gminie Jezow - woda 2,45zt + VAT, scieki - 5,00zt -t VAT;

- w Gminie Ujazd - woda - 5,44zt + VAT, scieki - 5,37zt +VAT.

7) przvjqcia zmiany Planu Rozwoju LokalneRO Gminy Budziszewice na lata 2016-2022.

Sekretarz Gminy - Alina Jarecka -przypomniata, ze Plan Rozwoju Lokalnego Gminy Budziszewice na

lata 2016-2022 uchwalany byt w roku ubiegtyrn. Jest to dokument, ktory zawiera wykaz zadah do

realizacji na lata, ktore obejmuje. Plan ten moze bye modyfikowany, a zadania dopisywane zgodnie z

potrzebami.

Obecnie zmiana dotyczy gospodarki wodno-sciekowej. Polega ria dopisaniu do gospodarki sciekowej

jako pozostatej do skanalizowania takze ulicy Szkolnej. Jezeli zas chodzi o gospodarkq wodnq to

dopisana zostaje budowa wodociqgu na ulicy Sadowej poprzez dopisania zdania : W mirq mozliwosci

powstawania nowych obszarow zabudowy, podejmowaria bqdzie rozbudowa istniejqcej sieci o

kolejne odcinki sieci wodociqgowej z przyfqczami w miejscowosci Budziszewice jak rowniez w

pozostatych miejscowosciach Gminy.

/ Obrady opuscili Radni Mieczystaw Mikinka oraz Aneta Nawrocka, obecnych - 12/

Dodata, ze zmiany tych zapisow pociqgajq za sob^ koniecznosc zmiany innych zapisow, po czym

omowita je.

Poprosita o pytania.

Pytah nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto — poprosil o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodnicz^ca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisje na wspolnym posiedzeniu opowiedziaty siq za przyjqciem zmiany

Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Budziszewice na lata 2016-2022.



Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto — odc/ytat projekt uchwaty w sprawie przyjqcia zmiany

Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Budziszewice na lata 2016-2022, po czym poddat go pod

gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 12

• przeciw - 0

• wstrzymato siq - 0

Uchwatq przyjqto.
Uchwata nr XX/121/2017 w sprawie przyjqcia zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Budziszewice

na lata 2016-2022 stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

/Ogtoszono przerwq./

PUNKT5
INFORMACJA WOJTA O DZIAtAIMIACH PODEJMOWAiMYCH W OKRESiE MI^DZY SESJAMI
RADY GMINY

Wojt — Marian Holak — poinformowat, ze w okresie od ostatniej sesji:

- rozstrzygniqty zostat przetarg na przebudowq ulicy Osiedlowej, na przebudowq drogi w

Wqgrzynowicach oraz otwarte zostaty oferty na przebudowq drogi w Teodorowie. Ceny spadty o

okoto 30%. Pojawic} siq wiqc oszczqdnosci. Przygotowujemy projekt przebudowy drogi w

Helenowie. Do kohca lutego ztozyrny wniosek o dofinansowanie tego projektu.

- Odbyto siq spotkanie z cztonkami Stowarzyszeh dziatajqcych na terenie Gminy. Istnieje bowiem

mozliwosc pozyskania przez nie srodkow grantowych. Wszystkie chqtnie siq do tego wtajczq.

— Ztozylismy wniosek o dofinansowanie inwestycji dotyczqcej budowy kanalizacji na ulicach

Kolejowej, Szkolnej i Lesnej oraz budowy wodoci^gu na ulicy Sadowej. ta^czna wartosc tego

zadania to ponad 3 miliony /totych. Staramy siq o dofinansowanie w wysokosci 64%. Znajdujemy

siq na 12 miejscu. Okoto 50 pierwszych wnioskow powinno otrzymac dofinansowanie.

— Pozytywnie oceniony zostat pod wzglqdem formalnym wniosek, ktory ztozylismy na ,,Budowq

zeroenergetycznego pasywnego budynku dydaktyczncgo przy Zespole Szkot w Budziszewicach".

Wartosc dofinansowania tego projektu ze srodkow UE to blisko 2,3 mln zt.

- W styczniu odbyta siq sprawa kasacyjna w Naczelnyrn Sqdzie Adrninistracyjnym. Kasacja zostata

odrzucona. Sprawa zostata zakohc/ona po rriysli Gminy.

— Odbyta siq rowniez sprawa w Wojewodzkim Sqdzie Adrninistracyjnym dotyczqca budowy masztu

telefonicznego. Gmina nie byta strong w tym postqpowaniu. Stronq byto Samorzqdowe kolegium

Odwotawcze, dla ktorego decyzja WSA jest niepomyslna. Prawnicy Orange czekaj^ na

uzasadnienie, ktorego ciaj'le nie ma. Nie wiadomo czy bqdzie wnoszona kasacja.

Nastqpnie powiedziat, ze mamy zaplanowanych wiele inwestycji rnin.

v^ przebudowq drog planujemy 2 miliony ztotych,

>^ budowa kanalizacji i wodociqgu - 3 mln zt,
v^ budowa budynku przy Zespole Szkol - 3,5mln zt,

•/ modernizacja Domu Ludowego w Mierznie - 240 tysiqcy ztotych,

•S budowa chodnika miejscowosci Rqkawiec - 250 tysiqcy ziotych,

•S budowa sitowni zewnqtrznych — 50 tysiqcy ztotych,

S nowa nawierzchnia na placu zabaw — 60 tysiqcy ztotych,

S urzqdzenie placu przy Urzqdzie Gminy - 200 tysiqcy ztotych,
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•S b^dziemy przygotowywac projekt na ulicq Cmentarnq wartosc okoto 100 tysiqcy,

•S uzupetnienie oswietlenia ora/ wymiaria na oswietlenie ledowe — 200 tysiqcy,

S remont budynku szkoty - 100 tysiqcy ztotych.

Powiedziat, ze na 90% z tych projektow ma my juz ztozone wnioski o dofinansowanie, a na 60% mamy

przyznane srodki. tqczna ich wartosc to blisko 10 rnilionow ztotych. Po przetargach b^dzie to w

granicach 7 milionow.

Nast^pnie poprosit o zgtaszanie potrzeb. Dodat, ze w przysztosci moze pomyslimy o tym aby

uruchomic ztobek, bo zapotrzebowanie na takie swiadczenia wzrasta.

Zauwazyt, ze przy budzecie, ktorego plan dochodow wynosi 9.740.000,00zt na inwestycje

przeznaczamy 2.335.000,00zt. W porownaniu do roku 2002 czy 2003 jest to 10 razy wi^cej.

Dokonalismy duzego postqpu. Niemniej jest to caty czas walka o kazdq kwotq. Nikt nie dat nam tych

srodkow. Podobne Gminy do nas, a nawet znacznie wi^ksze na inwestycje wydaja^ znacznie mniej.

My od poczqtku szukamy oszczqdnosci. Min. na likwidacji ZOEAS-u, na likwidacji Szkoly w Rqkawcu,

na dowozach do szkoiy, ? najrriu nieruchornosci zostaje nam okoto 600 tysiejcy ztotych. Dzic;ki temu

wszystkiemu mozemy sobie dzisiaj na cos pozwolic. Ikjdzierny budowac 5 kilometrow drog, 3

kilometry kanalizacj i i jeszcze budynek szkoty.

PUNKT5

ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI

Radny - Andrzej Bronowski - powiedziat, ze chciatby odniesc sic; do wypowiedzi Wojta dotyczqcej

tego, ze mamy tak bardzo duzo pienic^dzy. Otoz wczoraj ztozytem wniosek aby 20-25 tysi^cy ztotych

przeznaczyc na wykonanie projektu budowy drogi od ulicy Cmentarnej, nad lasem w kierunku

Teodorowa. Okazato SJQ, ze nie ma pieni^dzy. Radni zagtosowali aby tego nie robic.

Dodat, ze w 2015 roku wybudowana byta na ulicy letniskowe karializacja. Przez poprzednie 3 lata

prawie nie sic; nie robito. Teraz przed riami rok wyborczy to cos siq planuje i robi. Do tej pory robit SJQ

tyle o ile i teraz srodki s^.

Wojt — Marian Holak - w 2015 roku: wybudowalisrny kanalizacjc; na ulicy Letniskowej,

wybudowalismy nowy budynek przy Urzc;dzie Gminy, zagospodarowany zostat zbiornik wodny w

Wc^grzynowicach, zrobiona zostata droga w Nowym Rekawcu.

W 2016 roku: ztozylismy wnioski na budowc; drcig - trzy drogi miaty bye robiorie w 2016 roku, ale

wnioski oceniano dopiero w sierpniu, a po podpisaniu urnowy nie byt to ju> dobry czas na budow^

drog.

Ponadto robilismy projekty na budowc; kanalizacj i . Kosztowato to okoto 20 tysic;cy ztotych.

Drogi budujemy w tym roku, a nie jest to rok wyborczy. Nie robimy rzeczy, na ktore nie mozna

otrzymac srodkow zewnc^trznych.

Dodat, ze dla niego ma znaczenie to, ze cos w czasie kadencji zostato zrobione, a nie to, w ktorym to

byto roku.

Nadmienit rowniez, ze kazda z grriin, o ktcbrych mowit, w przeciwiehstwie do nas ma jeszcze

zadtuzenie powyzej miliona ztotych. Nasze wynosi piqcset tysic;cy. Mozemy wiqc w razie potrzeby

wziqc kredyt aby cos robic.

Sekretarz Gminy - Alina Jcrccka - podkreslita to, ze wszystko co robimy, ze kazdy wydatek, ktory

czynimy, w pierwszym rzqdzie analizowany jest pod kontem tego czy mozemy uzyskac do niego

dofinansowanie.



Wojt — Marian Holak — powiedziat, ze nowy okres programowania wszedt z opoznieniem 2,5 roku. Sq

do wziqcia srodki, ale juz znacznie mniejsze.

Teraz np. Stowarzyszenia mogq uzyskac znacznie wyzsze dofinansowania, bo do wysokosci 100%, a

gminy maksymalnie 64%.

Radna — Barbara Wozniak — powiedziata, ze Stowarzyszenie miato obawy czy zdota to rozliczyc i

wtasciwie wykonac. Niemniej skoro rriozna cos pozyskac i zostanie to dla rnieszkaricow to chyba

warto.

Wojt — Marian Holak — powiedziat, ze dziqki temu, ze rozsqdnie wydatkujemy srodki, ze czasem

pewne rzeczy przewidujemy, ze z pewnymi siq wstrzymujerny, dzisiaj rnozemy pozwolic sobie na cos

wiqcej.

Stopniowo mieszkahcy przyt^czajaj siq do kanalizacji. Oczyszczalnia pracuje prawidtowo. Nie ma

awarii. A przeciez wszyscy pamiqtajq, ile przy okazji budowy padto przykrych stow, jak mowiono, ze

nie bqdzie to funkcjonowac wtasciwie.

Radny - Andrzej Bronowski - powiedziat, ze kanalizacjq ria ul. Letniskowej czuc. Trzeba temu

zaradzic bo jest to dokuczliwe.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze sprobujemy cos z tym zrobic. Dodat, ze przeglqdajqc przeptywy

w komputerze mozna wywnioskowac, ze wpuszczane sq do kanalizacji szamba.

PUNKT6
SPRAWY ROZNE

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr jogietfo - powiedziat, ze mowit to wczoraj, ale dzisiaj powtorzy.

Otoz wiele osob pytato go o sprawq budowy masztu telefonicznego, o to czy gmina przegrata sprawq.

Mowiono, ze wiezy nie be^dzie, ze gmina poniosta koszty.

Wyjasnit, ze Gmina nie byta strong w tej sprawie, i nie poniosta zadnych kosztow.

Dodat, ze nie wie kto to rozpowiada, ale takie sytuacje miaty miejsce.

Nast^pnie powiedziat, ze do Wojewody todzkiego wptyric^ta skarga Pana Andrzeja Pteski na

bezczynnosc Rady Gminy Budziszewice w sprawie jego wniosku z dnia 14 grudnia 2016 roku o

powotanie Komisji Rewizyjnej w sprawie sprostowania protokotu nr XIV/2016 z sesji Rady Gminy

Budziszewice odbytej w dniu 28.06.2016 roku, po czyrn odczytat pismo Wojewody todzkiego

przekazujqce skarg^ Radzie Gminy, skargQ Pana Andrzeja Pteski skierowanq do Wojewody oraz

wniosek Pana Andrzeja Pteski do Rady Gminy.

Dodat, ze na poprzedniej sesji ornawianych byto wiele spraw wiqc wniosek nie zostat rozpatrzony.

Nadmienit, ze dla jednego wniosku nie jest uzasadnione zwotywanie obrad.

Nast^pnie odczytat projekt odpowiedzi, po c/ym zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagielto - poddat projekt odpowiedzi pod gtosowanie, w wyniku

czego:
za gtosowato - 11

• przeciw - 0

• wstrzymato siq 1

Odpowiedz poparto.
Radny - Andrzej Bronowski - zapytat Przewodniczqcego czy rozmawiat w tej sprawie z Panem

Pteskq.
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Radna — Dorota Kowalczyk - powiedziata, ze w Wqgrzynowicach rano nie pali siq swiatto. Zapytata

czy to decyzja Gminy czy zgtosic do konserwatora.

Radny - Mieczystaw Mikinka - powiedziat, ze na Zalesiu, i na Teodorowie tez siq nie pali.

Wojt - Marian Holak - powiedziat aby zgtaszac, bo jezeli jest gdzies potrzeba to wtqczymy.

Radny - Wladystaw Pawelec - powiedziat, ze jakby byt wolny jakis pracowriik do dobrze bytoby

poobcinac lipy bo pozarastaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagiclto - powiedziat Panu Ptesce aby nie trzymat caty reki w

gorze — w odpowiedniej chwili udzieli mu gtosu.

Radny- Stanistaw Rutkowski - powiedziat, ze lesnicy pozamykali swoje drogi i nie dajq nam po nich

jezdzic. Po naszych jednak jezdzq. Tak zniszczyli drogq, ze nie mozna juz dzisiaj wjechac na

Bartoszowkq.

Dodat, ze koniecznie powinnismy cos / tq sprawQ zrobic.

Radny — Mieczystaw Mikinka - poinformowat, ze bardzo szybko z tym problemem poradzono sobie

w Regnach. Zrobili odcinek drogi, postawili znak zakazu dla pojazdow powyzej 5 ton, postawili kilka

razy Policjq i sprawa zatatwiona.

Wojt - Marian Holak — powiedziat, ze kwestiq postawienia znakow trzeba uzgodnic z wtascicielem

drogi wyzszej kategorii, z ktorq tqczy siq droga, na ktorej chcemy postawic znak.

Dodat, ze jeszcze dzisiaj bqdzie w tej sprawie interweriiowat.

Radny - Andrzej Bronowski - powiedziat, ze chodzi mu o wiatq przystankowq w WQgrzynowicach -

lezy sobie i lezy.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze juz nie lezy.

Dodat, ze rok temu Gmina zamowita trzy przystanki, jeden miat stac w Budziszewicach pod lasem w

strong Ujazdu, drugi w tiudziszewicach koto sklepu, a tr/.eci w rnatyrn Mierznie. Dwa pierwsze

postawiono, a trzeci w Matyrn Mierznie nie zmiescit siq. Szybko wiejc zdemontowany zostat stary

przystanek w W^grzynowicach i na starym podtozu postawiony nowy. Pierwsze wiatry wytrzymat,

drugie takze, ale w okresie swiqt przewrocit siq. Warunki atmosferyczne nie pozwalaty do tej pory go

postawic. Powiedziat, ze wie, iz zle to wyglqdato, ale nie byto mozliwosci podniesienia go.

Naste_pnie poinformowat, ze zwrocita si(^ do nas firma zainteresowana gazyf ikacjq naszej gminy.

Powiedziat, ze gdyby byto zainteresowanie mieszkancow V^ sprawej gmina mogtaby ztozyc wniosek o

dofinansowanie wymiany instalacji grzewczych na gazowe. Koszt takiej wymiariy to okoto 10 tysi^cy

ztotych. Dofinansowanie wynosi 80%, czyli 2 tysiqce t rzeba bytoby zainwestowac wtasnych srodkow.

Radna - Barbara Wozniak - powiedziata, ze aby rozmawiac z mieszkahcami trzeba wiedziec jakie s^

koszty eksploatacji takiego ogrzewania.

Radny - Sfawomir Sala - powiedziat, ze z kim nie rozmawiat, to styszat, ze zainteresowanie jest.

Radny - Janusz Trzonek - stwierdzit, ze w chwili obecnej bardziej optaca siq kupic sobie butlq i gaz od

dowolnego dostawcy niz przyt^czyc siq do ga/oci^gu.

Nadmienit, ze koszty ogrzewania tym sposobem nie sq wcale tanie.

Radny — Dariusz Smolen — powiedziat, ze w Mierznie na zakrqcie nalezy wyciqc drzewa, bo w kohcu

spadnie to na jakis samochod.

Zapytat tez czy asfalt zostat juz odebrany bo zostaty rowki oraz przypomniat o sprawie przystanku.

Soltys - Anna Jagietto - powiedziata, ze wie, iz na ulicy Kolejowej budowana bqdzie kanalizacja, ale

mieszkancy proszq aby cos tarn zrobic bo jest to bardzo uciayliwe.

Pani Dorota Pteska — powiedziata Wojtowi, ze jezeli nie rozumie wyroku Sqdu to powinien wziqc

adwokata. Sprawa przydomowej oczyszczalni nie zostata bowiem zakonczona tylko wrocita do

nadzoru budowlanego.
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Powiedziata tez, aby Wojt nie opowiadat radnym gtupot, ze w sprawie o wiezQ gmina nie byta strong..

Kazdy kto byt na sali rozpraw byt strong, a byta Pani Skorzycka.

Poza tym poprosita Wojta o dowody, na poparcie stow, ktore powiedziat wczoraj tj. ze Firma Orange

nie wyrazita zgody na inng lokalizacjQ wiezy niz w Teodorowie. Powiedziata, ze z tego co wie Firma

wskazata 8 innych lokalizacji.

Pan Andrzej Pteska - zapytat na co byty przeznaczone w roku ubiegtym srodki funduszu soteckiego.

Dodat, ze w innych sotectwach sg place zabaw, a w sotectwie Teodorow nie ma nie.

Powiedziat, ze majgc fundusz sotecki mozna by np. wyczyscic cmentarz ewangelicki.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - wyjasnita, ze byty to srodki budzetu gminy i realizowane

byty zadania, ktore wpisane byty do budzetu.

Pan - Andrzej Pteska - zaproponowat aby radni zrezygnowali w naszej gminie z funkcji sottysa, bo jak

widac jest ona zb^dna.

Radny - Stawomir Sala - powiedziat, ze to jest zdanie Pana Pteski. Jego zdaniem bowiem funkcja ta

jest potrzebna.

Pani Dorota Pteska - zapytata dlaczego to sottys decyduje w sprawie srodkow funduszu, a nie zapyta

si§ mieszkaricow.

Pan Andrzej Pteska - powiedziat, ze srodki soteckie wydawane sg na wyptate^ odszkodowan jakie

gmina musi ptacic np. za drogi. Droga w Teodorowie jest prawnie nieuregulowana, nie ma

inwentaryzacji, a ktos wzigt za to pienigdze.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze warto zauwazyc, iz Firma Orange jezeli chciataby inng

lokalizacjQ dla wiezy, to ztozytaby do Gminy wniosek o wydanie decyzji o ustalenie lokalizacji

inwestycji celu publicznego dla innych miejsc. Ztozono dwa wnioski. Jeden na Stary Jozefow, gdzie

przez protesty zrezygnowano oraz na Teodorow.

PUNKT 7

ZAKONCZENIE OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto -dzi^kujgc wszystkim za przybycie zamkngt XX sesj^

Rady Gminy.

Protokotowata: Przewodniczgcy Rady Gminy

(-) M.Wojcik

(-) Piotr Jagietto
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